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ROO.0012.2.2021.RG    

 

Protokół Nr 14/2021 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 11 maja 2021 r. w Sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu  

 

Przewodniczący Rady Gminy Kwilcz p. Grzegorz Korpik otworzył o godz. 1600 wspólne 

posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz oraz Komisji 

Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz oraz powitał radnych obecnych na posiedzeniu, 

obecnych na sali sesyjnej Wójta Gminy p. Stanisława Mannka, Skarbnika Gminy p. Renatę 

Sokółka, Sekretarza Gminy p. Daniela Kozubowskiego oraz przybyłych gości: 

• bryg. Roman Grzebieta – Zastępca Komendanta Powiatowego PSP; 

• dh Wanessa Jambor – Dowódca Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej  im. Alojzego Kozy 

w Kwilczu; 

• dh Szymon Szudra i dh Kacper Jokiel – Młodzieżowa Drużyna Pożarniczej  im. Alojzego 

Kozy w Kwilczu; 

• asp. sztab. Paweł Frajtag – Komendant Komisariatu Policji w Sierakowie. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności pracowników Urzędu Gminy/gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych na posiedzeniu prowadzący stwierdził prawomocność 

obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

wspólnego dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem poczty 

elektronicznej.  Uwag do protokołu nie zgłoszono i protokół przyjęto przez aklamację.  

Przewodniczący przedstawił zebranym proponowany porządek obrad, zgodnie z treścią 

zaproszenia:  

1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

2. Bezpieczeństwo na terenie Gminy:  

1) Informacja Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP w Kwilczu oraz 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Międzychodzkie z zakresu 

stanu bezpieczeństwa, funkcjonowania ochrony przeciwpożarowej i jednostek 

OSP, wykorzystania przez OSP z terenu gminy Kwilcz środków pochodzących z 

budżetu samorządu na podjęte inicjatywy, działania poza dzielnością ratowniczą; 

2) Informacja Komendanta Powiatowego Policji (i/lub Komendanta Komisariatu 

Policji w Sierakowie) w zakresie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego 
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w 2020 r. ( w tym także statystyka zdarzeń, zgłoszeń przez obywateli incydentów 

w ramach Krajowej mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa na terenie gminy Kwilcz); 

3) Informacja Dowódców Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych o inicjatywach 

podjętych w 2020 r. oraz realizowanych planach działań w 2021 r.  

3. Omówienie Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok.  

4. Informacja nt. działalności P.S.Z.O.K. w Kwilczu (w tym projekty uchwał dotyczące 

gospodarki odpadami).  

5. Informacja dotycząca harmonogramu remontów/napraw dróg w 2021 roku.  

6. Omówienie projektów uchwał.  

7. Sprawy bieżące  

 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Uwag do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym przystąpiono do 

jego realizacji. 

 

Ad. 2 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP, bryg. R. Grzebieta odczytał Informację o działalności 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Kwilcz w roku 2020. 

Informacja na temat jednostek O.S.P. z terenu Gminy Kwilcz za 2020 rok stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu 

P. R. Grzebieta podkreślił inicjatywę M.D.P. w zakresie konkursów. 

P. J. Kwiatkowska – Sokółka zapytała o ilość fałszywych alarmów i konsekwencje dla 

podmiotów, u których wystąpiły. Bryg. R. Grzebieta wskazał, iż część wynikła z dobrej wiary 

zgłaszającego, który zobaczył dym, a przy przyjeździe okazało się, że jest to np. ognisko. Część 

natomiast wynikła z wadliwego działania czujek dymnych, które znajdują się w obiektach. 

Wówczas są obciążenia za fałszywe powiadomienia.  

Do posiedzenia dołączył radny P. Lehmann. 

Dh W. Jambor – Dowódca Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej  im. Alojzego Kozy w Kwilczu 

oraz członkowie M.D.P. w Kwilczu dh S. Szudra i dh K. Jokiel odczytali Informację z podjętych 

działań w 2020 roku przez MDP Kwilcz. 

Informacja z podjętych działań w 2020 roku przez MDP Kwilcz stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu 

P. G. Korpik odczytał Sprawozdanie Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej w Luboszu. 

Sprawozdanie z działalności MDP Lubosz za rok 2020 stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
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Komendant Komisariatu Policji w Sierakowie asp. sztab. Paweł Frajtag odczytał Informację o 

stanie zagrożenia przestępczością oraz o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

działania Komisariatu Policji w Sierakowie - gm. Kwilcz w 2020 roku. 

Informacja o stanie zagrożenia przestępczością oraz o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

na terenie działania Komisariatu Policji w Sierakowie - gm. Kwilcz w 2020 roku stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawianie danych sprawozdawczych oraz zachęcił 

do dyskusji dotyczącej przedstawionych sprawozdań oraz bezpieczeństwa. 

P. M. Halasz podziękował obecnym członkom M.D.P. dh W. Jambor dh K. Jokiel za wieloletnią 

działalność w M.D.P. wskazując, iż osiągną w najbliższym czasie pełnoletność i przestaną być 

członkami M.D.P. Podziękował także p. D. Prętkiemu za wsparcie przy realizacji projektów 

przez O.S.P. 

P. R. Grzebieta wskazał, iż w roku 2021 (podobnie jak w roku 2020) nie jest planowane 

dofinansowanie do obozów z uwagi na stan pandemii. Planowane jest jednak przeznaczenie 

środków, które ukierunkowane będą na działania M.D.P. (zamiast obozów). P. R. Grzebieta 

podziękował także p. D. Prętkiemu za wsparcie przy realizacji projektów przez P.S.P. 

P. D. Prętki podziękował O.S.P., M.D.P. jak również P.S.P. za całokształt działań, w 

szczególności w zakresie przeciwdziałania COVID. 

Podsumowując sprawozdania p. G. Korpik wskazał, że nasze jednostki odnotowały większą 

liczbę wyjazdów aniżeli jednostki z większych gmin – np. Sierakowa. Wskazał, że – co wnika 

ze sprawozdań – jednostka wykonywała wiele różnych działań. Polepszył się także stan dróg, co 

wpływa na mniejszą ilość wypadków. Przewodniczący zapytał, czy wobec stanu pandemii 

organizowane były wspólne spotkania P.S.P. – policja dotyczące stanu bezpieczeństwa 

związanego z COVID z włodarzami gmin? W odpowiedzi p. R. Grzebieta wskazał, że były 

spotkania służb pomiędzy policją a P.S.P., jednak bez udziału przedstawicieli gmin. 

P. G. Korpik odniósł się także do projektu nowelizacji przepisów dotyczących O.S.P.  wskazując, 

że powinniśmy dyskutować o tych sprawach oraz zadbać, aby strażak – ochotnik był 

uhonorowany za swoją działalność w zależności ile „wysłużył” sobie poprzez swoją działalność. 

Przewodniczący rady odniósł się także do bezpieczeństwa związanego z COVID i 

wprowadzanych obostrzeń i nakazów oraz ich respektowania przez mieszkańców. Wyraził 

swoją dezaprobatę dla osób nie stosujących się do obostrzeń, także osób „funkcyjnych” – takie 

niewłaściwe zachowanie może być powodem chorób a nawet zgonów. Dziś COVID to nie 

choroba publiczna – nie mamy wiedzy o chorujących i chorują całe rodzony, często 

nieujawnione i niewymazane. Winniśmy stosować się do wprowadzonych obostrzeń. P. G. 

Korpik odniósł się także do zakupów sprzętu przez O.S.P. – skoro nowy sprzęt został zakupiony, 

to powinna być umiejętność jego obsługiwania. 

P. M. Halasz wskazał, iż pomimo pandemii była zachowana gotowość w jednostkach. 
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P. J. Kwiatkowska – Sokółka pozytywnie odniosła się do akcji P.S.P. dotyczącej czujek czadu. 

P. R. Grzebieta wskazał, że działania dotyczące czujek są już cykliczne i wpływają na poprawę 

bezpieczeństwa. Odnosząc się do tematu nowelizacji ustawy o O.S.P. chciałby, aby poszła we 

właściwym kierunku i cieszy fakt, iż pomimo różnej oceny to nie ma głosów bijących w potrzebę 

gratyfikacji dla strażaków-ochotników. Wskazał także, iż zaplanowana jest organizacja 

spotkania konsultacyjnego ze strażakami w ramach konsultacji społecznych projektu ustawy, 

zorganizowana przez P.S.P. 

Podsumowując dyskusję p. G. Korpik odniósł się do zdarzeń dotyczących odłamów konarów 

drzew spadających na drogę -  zasadne byłoby porozumienie zarządców dróg dotyczące 

problematyki suchych drzew a nawet ponoszenia kosztów działań ratowniczych przez zarządcę 

drogi. 

Nie zgłoszono więcej zapytań. 

Przewodniczący podziękował przybyłym za udział w posiedzeniu komisji oraz ogłosił przerwę 

w posiedzeniu (10 min.). 

Ad. 3 

O godz. 1750 prowadzący wznowił posiedzenie. 

Przewodniczący Rady zaprosił radnych do dyskusji oraz zadawania pytań dotyczących 

Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok. 

P. P. Lehmann wskazał, że Komisja Rewizyjna zapoznała się ze Sprawozdaniem pozytywnie je 

oceniając i formułując wniosek do R.I.O. Pogratulował wykonania budżetu i osiągniętych 

wskaźników. 

P. J. Kwiatkowska – Sokółka także wskazała, ż zapoznała się ze Sprawozdaniem, które zostało 

dokładnie przedstawiono, choć zwróciła się z zapytaniami dotyczącymi informacji zawartych w 

sprawozdaniu, na które odpowiedzi udzielała p. Skarbnik R. Sokółka. Zapytania dotyczyły: 

• umorzenia należności podatkowych oraz zaległości podatkowych; 

• niewykonania wydatków związanych z programem „Wspieraj seniora”; 

• wydatków poniesionych w ramach rezerwy ogólnej na wypłatę dla żołnierzy rezerwy 

biorących udział w szkoleniach; 

• wydatków związanych z klasyfikacją związaną z oczyszczeniem miast i wsi. 

P. M. Halasz odniósł się do wydatków związanych z działem „Ochrona zdrowia” i zakupem 

laptopów z przeznaczeniem dla szkół wydatkowanych ze środków G.K.R.P.A. i N. – dotyczyło 

wydatkowania ze środków tzw. alkoholowych a nie z narkomanii – odpowiedzi udzieliła p. 

Skarbnik. 

P. G. Korpik odnosząc się do Sprawozdania z wykonania budżetu wskazał, że wykazane 

wskaźniki wskazują na dobre wykonanie budżetu. Analiza poszczególnych pozycji po stronie 
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dochodowej i wydatkowej spowodowała, że pojawiły się pewne zapytania oraz spostrzeżenia 

dotyczące wykonania budżetu, które zadał w formie elektronicznej.  

Skarbnik oraz Wójt z uwagi na fakt, iż zapytania przesłane zostały przed posiedzeniem komisji 

przygotowali materiały i udzielili odpowiedzi na zadawane pytania.  

Zapytania oraz analizy Przewodniczącego Rady odnoszące się do Sprawozdania dotyczyły: 

• Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – dochody z najmu i 

dzierżawy składników majątkowych – 47.608,88 zł. Zaległości na dzień 31.12.2020 r. 

wynoszą 146.773,25 zł (dotyczą 5 najemców) - jacy najemcy lub dzierżawcy mają 

zaległości i na jaką kwotę, jaka jest kwota dotycząca dzierżawcy działki z Miłostowa; W 

odpowiedzi Wójt wskazał, że kwota dotycząca dzierżawcy działki z Miłostowa to kwota 

134.149,63 zł – w postępowaniu egzekucyjnym. W odniesieniu natomiast do osób 

fizycznych są to kwoty za dzierżawę gruntu rolnego, w niewielkich wysokościach, które 

zostały już zapłacone w styczniu lub znajdują się w postępowaniu egzekucyjnym. Jeden 

dzierżawca gruntu pod działalność gospodarcza zalega z kwotą 10.980 zł – sprawa w 

postępowaniu egzekucyjnym. Dane dotyczące osób fizycznych objęte są tajemnicą 

skarbową, zgodnie z art. 293 Ordynacji Podatkowej;   

• Rozdział 75601 Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych, Rozdział 75615 

Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, 

podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych, 

wpływy z podatku od środków transportowych, Rozdział 75616, wpływy z podatku 

rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych – jaki jest zakres 

zaległości; W odpowiedzi poinformowano, że kwota zaległości w rozdziale 75601 jest 

zgodna z informacją z Urzędu Skarbowego, brak natomiast informacji z jakich lat i kogo 

zaległość dotyczy. Zaległości w dziale 75615 dotyczą 9 podatników: 1 podatnik -  

46.694,57 zł, 2 podatnik – 19.161,70 zł, 3 podatnik – 17.228,00 zł, 4 podatnik – 

126.336,00 zł, 5 podatnik – 72.120,00 zł, 6 podatnik – 6.289,23 zł, 7 podatnik – 11,00 zł, 

8 podatnik – 6.720,60 zł oraz 9 podatnik – 1.402,30 zł. Podatek od środków 

transportowych – dotyczy 1 podatnika – 22.935,60 zł, na zaległości wystawiono tytuły 

wykonawcze, zaś postępowanie egzekucyjne jest w toku i prowadzone przez U.S. w 

Szamotułach; 

• Umorzenia podatkowe – jaki jest zakres umorzeń; W odpowiedzi Wójt wskazał, że 

umorzenia dotyczyły 2 podatników i związane było z COVID – zamknięcie lokali 

gastronomicznych oraz spadek usług. 

• Wysokości dochodów z farmy fotowoltaicznej w Dąbrowie – w kontekście dyskusji dot. 

Farmy i zmiany PZP w Prusimiu; W odpowiedzi Wójt wskazał, że wskazany podatnik 

składa deklarację na podatek od nieruchomości, gdzie funkcjonuje farma 

foitowoltaiczna. Są to grunty związane z prowadzeniem działalności gospodarczej, 

budynki związane z działalnością gospodarczą oraz budowle (utwardzenie, konstrukcje 

stalowe) – łącznie ok. 14.750 zł. 
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• Rozdział 75621 Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa – 

Wzrost w PIT i CIT świadczy o dobrej działalności firm i płacach dla pracowników na 

terenie naszej Gminy; 

• Kapitalizacja odsetek od lokat terminowych – wg dochodów przy niskim 

oprocentowaniu lokat w obecnym czasie, kwota świadczy o wysokich kwotach środków 

na lokatach; Skarbnik wskazała, że oprocentowanie było umowne i wobec sytuacji na 

rynku usług bankowych gmina składała sprzeciwy od zmiany stawek oprocentowania, w 

związku z decyzjami Rady Polityki Pieniężnej, co spowodowało, że utrzymane zostały 

obowiązujące w dniu zawarcia umowy wyższe stawki. 

• Wpłaty z tytułu rozliczenia podatku VAT od korekt za lata poprzednie świadczą o 

dbałości o dochody budżetu; Skarbnik poinformowała, że korekta za lata poprzednie 

dotyczyła głównie sali gimnastycznej w  Luboszu a za 2020 rok dotyczyły bieżących 

rozliczeń w ciągu roku, w szczególności budowy oczyszczalni ścieków, modernizacji 

SUW, remontu i rozbudowy kanalizacji, świetlic wiejskich i bieżącej działalności. 

• Rozdział 90002 Gospodarka odpadami komunalnymi – tytuły wykonawcze dotyczące 

126 podatników – wzrasta liczba zalegających z opłatami, czy na zaległości ma wpływ 

wzrost opłaty; Skarbnik wyjaśniła, że zaległości na dzień 31.12. wynosiły 74.152,59 zł a 

nadpłaty 3.477,66 zł. Na kwitę 71.946,39 wystawiono tytuły wykonawcze (126 

podatników) a na pozostałe zaległości 309 upomnień na kwotę 59.429,90 zł. Zapewne 

wzrost stawki wpływa na wysokość zaległości, lecz na przestrzeni lat są to w większości 

te same osoby. Są podmioty, które zalegają od 2013 roku, czyli od samego początku 

systemu gospodarki, ale także osoby składające nowe deklaracje. Stan należności jest 

kontrolowany na bieżąco – pracownik podejmuje działania informacyjne (telefon do 

płatnika), jeśli po upływie 21 dni nie ma odnotowanej płatności – wystawiane są 

upomnienia a następnie tytuły wykonawcze. 

• Opłata użytkowania wieczystego na rzecz Powiatu Międzychodzkiego dotyczącego 

działek otrzymanych od P.K.P. – ciągłe opłaty, możnaby podjąć działania ażeby 

przekształcić we własność; Skarbnik poinformowała, że zamiana działek 

przeprowadzona została na podstawie operatów szacunkowych i przez cały okres gmina 

nie ponosiła opłat do dnia przeniesienia własności, gdyż za tereny kolejowe nie była 

dotychczas naliczana opłata. Od 2020 roku czyli od momentu, kiedy nieruchomość stała 

się własnością nabywcy starostwo dokonało aktualizacji opłaty użytkowania 

wieczystego i stad opłata. 

• Oszczędności w dziale Administracja publiczna, w tym wydatki dotyczące Rady Gminy 

– gdzie powstały oszczędności; Skarbnik wskazała, iż nie wydatkowano np. na diety 

radnych, co związane było głównie z frekwencją, także na szkoleniach oraz nieodbytym 

wyjeździe zagranicznym ze względu na ogłoszoną pandemię powstały oszczędności. 

• Oszczędności w wydatkach dotyczące Rozdziału 75412 Ochotnicze straże pożarne – 

gdzie powstały oszczędności; Skarbnik wyjaśniła, że część wydatków pozostała 

niewydatkowana ze względu na ich specyfiką, np. wyjazdy na akcje, gdzie 

zabezpieczono kwoty, ale nie było wyjazdów do końca roku. Także na zakupie energii 

są oszczędności – nieznane były rzeczywiste koszty energii elektrycznej oraz koszty 

ogrzewania remizy w Kwilczu. Wynagrodzenia bezosobowe to m.in. wydatki na 
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kierowców/opiekunów – wydatkowano wg rzeczywistych potrzeb. Także dzięki 

korzystnej ofercie ubezpieczenia powstały oszczędności w paragrafie 4430. 

• Obsługa długu publicznego - Niskie koszty obsługi długu Gminy mogłyby sugerować, 

że jest przyjazny czas na zaciąganie kredytów, p. G. Korpik rozumie decyzję Wójta o nie 

zaciąganiu kredytów, gospodarowanie środkami własnymi oraz pozyskanymi z dotacji i 

funduszy rządowych, choć przy zaciągnięciu kredytów można by wykonać więcej zadań 

satysfakcjonujących mieszkańców; 

• Składanych wniosków o dofinansowanie zewnętrzne realizowanych działań i ich zakres 

– w szczególności, że w przypadku większości funduszy rządowych nie miały one 

czytelnych zasad przyznania, żadnego klucza punktowego, wręcz mówi się o 

uznaniowości; W odpowiedzi Wójt poinformował o składanych wnioskach o 

dofinansowanie w ubiegłym roku oraz na przełomie roku. Część została rozpatrzona 

negatywnie, część (jak np. z tzw. funduszu popegeerowskiego) czeka na rozpatrzenie. 

Niestety często jest tak, że wnioski są różnie oceniane i trudno zinterpretować wynik – 

np. przy wniosku o dofinansowanie do kanalizacji w Orzeszkowie raz mieliśmy 14,5 pkt 

i byliśmy poza listą rankingową, choć były podmioty, które przy tej punktacji znalazły 

się na liście rankingowej, a w kolejnym naborze przy niezmienionych w zasadzie 

kryteriach otrzymaliśmy 16,5 pkt. 

• Przeznaczenie środków powstałych w wyniku uruchomienia rezerwy celowej utworzonej 

na zarządzanie kryzysowe w kwocie 39.000,00 zł – na jakie zadania/działania; Skarbnik 

wyjaśniła, iż rozdysponowano rezerwę kryzysową na podstawie Zarządzenia Wójta z 

10.04.2020 r. a środki przeznaczono n wydatki wynikające z potrzeby podjęcia działań 

związanych z zagrożeniem koronawirusem – w tym zakup maseczek wielokrotnego 

użytku dla mieszkańców gminy i jednostek (ok. 7600 maseczek, woreczki do maseczek); 

• Wydatki w dziale pomoc społeczna – zwrócono uwagę, że GOPS dysponuje ok. 30% 

budżetu Gminy, na większość wydatków nie ma wpływu Wójt i Rada, a jego wysokość 

wpływa choćby na wysokość planowanej rezerwy celowej; zapytanie dotyczyło 

umieszczana mieszkańców w D.P.S., programu Dobry start oraz pieczy zastępczej. 

Zwrócono uwagę,  że ponownie przybywa liczba dzieci w pieczy zastępczej; W 

odpowiedzi wskazano osoby umieszczane są w DPS w zależności od wolnych miejsc 

oraz ze względu na stan zdrowia osób kierowanych (skierowanie wydane przez lekarza). 

Obecnie liczba osób nie wzrasta. DPS: Łężeczki oddalone o ok. 13,1 km; Wola 

Chruścińska -  o ok. 246,5 km: Kamień Wielki - ok. 100,8 km. Z Programu Dobry Start 

w 2020 r. skorzystało: 578 rodzin, 831 dzieci, trudno ocenić jednak efekt tego działania. 

Brak informacji dotyczącej pieczy zastępczej i problemów – zadanie realizowane przez 

P.C.P.R. Istnieją prawne możliwości powrotu dzieci do rodzin biologicznych, z 

posiadanych informacji wynika, te kontakty są zachowane. 

• Wykonanie Rozdziałach 90003 i 90004 w związku ze stanem epidemii było mniejsze; 

Przewodniczący Rady uważa, że aby planować mniejsze wydatki w tych rozdziałach, a 

zwiększyć planowanie środków na budowę i remonty dróg gminnych; 

• Wynik postępowania przetargowego dot. Kanalizacji w Orzeszkowie; dlaczego 

wykluczony został wykonawca i wybrano wyższą ofertę; Wójt odpowiedział, iż wybór 

oferty nastąpiła zgodnie z ustawą Prawo zamówień. Zgodnie z informacją z art. 86 ust. 5 

ustawy PZP zamieszczona na stronie internetowej www.kwilcz.pl i na BIP ofertę 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.kwilcz.pl%2F%3Ffbclid%3DIwAR0UxYlzluzZ76UHAn93qLdMo-swzvqmDFOGxpTmABsAlAnf1lUNqn1XH24&h=AT0PPYgtgGdLdOAHt07FXwGKe7OVQRdqBtrGfWHrU_t5Bh0nG6tNfPKGRFLVziUev_oaPZm_ZevgUXHBCFnqdYjXO0cAlzEnN3DM6fWrTXYd9IFwiBh5rCItgPG4wdVi66Ja8w
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najtańszą w postępowaniu złożył P.P.H.U. Kazimierz Suterski z Pszczew, który 

zaoferował wykonanie przedmiotu zamówienia za cenę 508.970,68 zł brutto oraz 

okresem gwarancji i rękojmi wynoszącym 48 miesięcy. Oferta Przedsiębiorstwa Robót 

Drogowych i Budowlanych Maciej Szudra, ul. Krótka 1, 64-420 Kwilcz, opiewała na 

kwotę 593.385,26 zł brutto oraz okresem gwarancji i rękojmi wynoszącym 48 miesięcy 

i była o 84.414,58 zł brutto droższa od oferty Pana Kazimierza Suterskiego. Na podstawie 

PZP pan Kazimierz Suterski został wykluczony z postępowania w trybie przetargu 

nieograniczonego a przyczyną wykluczenia było nieuzupełnienie wymaganej 

dokumentacji (nieprzedłożenie wymaganego przez zamawiającego, a niezbędnego do 

przeprowadzenia postępowania oświadczenia przynależności lub braku przynależności 

do tej samej grupy kapitałowej, o której mowa w art. 24 ust. 1 pkt 23 ustawy PZP. 

Zamawiający, na podstawie art. 26 ust.3 ustawy  wezwał Wykonawcę do złożenia 

oświadczenia o przynależności lub braku przynależności do tej samej grupy kapitałowej 

wraz z informacją i brak uzupełnienia oświadczenia skutkować będzie wykluczeniem 

wykonawcy na podstawie ar 24 ust. 1 pkt. 12 PZP. Wykonawca dokumentu nie złożył. 

Zgodnie z zasadami procedury odwróconej, Zamawiający nie robi ponownego rankingu 

ofert bowiem w sytuacji, kiedy wykonawca, którego oferta została oceniona jako 

najkorzystniejsza podlega wykluczeniu, zamawiający dokonuje weryfikacji 

podmiotowej kolejnego wykonawcy, którego oferta została oceniona najwyżej po ofercie 

będącej na pierwszej pozycji w tym przypadku oferta Przedsiębiorstwa Robót 

Drogowych i Budowlanych Maciej Szudra.  
• P. G. Korpik uważa, że zasadne jest wykonywanie tablic informacyjnych dla 

Mieszkańców nt. zadań inwestycyjnych: np. ile kosztowała budowa ulicy, z jakich 

środków, ile kosztowała modernizacja hydroforni itp. Niech mieszkańcy czytają i mają 

wiedzę ile Gminę kosztują te wydatki; 

• Kto będzie podmiotem, do którego wpływać będą opłaty za wynajem lokali 

mieszkalnych i obiektów służby zdrowia (czy nadal będzie dochodem ZOMS); Skarbnik 

odpowiedziała, że od 2020 dochody związane z lokalami mieszkalnymi a od 2021 

również dochody związane z lokalami użytkowymi (min. obiekty służby zdrowia) 

stanowią dochód Gminy Kwilcz. 

Odnosząc się do wydatków w Rozdziale 75412 p. M. Halasz wskazał, że O.S.P. na terenie gminy 

wyjazdy związane z COVID oraz czynności związane z dezynfekcją wykonywało nieodpłatnie 

jako MZ, natomiast i w innych gminach były związane z tym koszty.   

Nie zgłoszono więcej zapytań. 

Przewodniczący Rady – z uwagi na fakt, iż Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji 

połączonych komisji – zaproponował wyrażenie wspólnej opinii przez Komisję Finansowo-

Gospodarczą oraz Komisję Samorządowo-Oświatową, na co zebrani wyrazili zgodę. 

Członkowie komisji stałych wyrazili opinię pozytywną o Sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy za 2020 rok (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 13 radnych, przeciw 

głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych). 
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Ad. 4 

P. D. Kozubowski przestawił zebrany informacje dotyczące funkcjonowania P.S.Z.O.K. w 

Kwilczu. Punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych (P.S.Z.O.K.) , to miejsce na terenie 

gminy, do którym w ramach uiszczonej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

mieszkańcy mogą przekazać odpady selektywnie zebrane. P.S.Z.O.K. zlokalizowany jest przy 

ulicy Gumnej 16 w Kwilczu i przyjmuje odpady od poniedziałku do piątku w godzinach od 7.00 

do 15.00 z wyjątkiem dni ustawowo wolnych (zgodnie z Nr XVII/134/2020 z dnia 27 kwietnia 

2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów…: co najmniej 3 dni w tygodniu przez minimum 6 godzin dziennie).  

Na przestrzenni ostatnich 3 lat do P.S.Z.O.K.dostarczono następujące ilości i rodzaje odpadów: 

1) 2020 r.: 

- 20 03 07 – odpady wielkogabarytowe – 87,4 Mg (w tym 48,08 Mg ze zbiórki mobilnej) 

- 16 01 03 – zużyte opony – 9,04 Mg  

- 20 01 35 – zużyte urządzenia elektryczne i elektroniczne – 17,257 Mg (w tym 5,7 Mg 

ze zbiórki mobilnej)  

 

2) 2019 r.: 

- 20 03 07 – 20,62 Mg 

- 16 01 03 – 3,61 Mg 

 

3) 2018 r.: 

- 16 01 03 – 1,01 Mg 

- 20 01 39 – tworzywa sztuczne – 14,00 Mg 

- 20 03 07 – 14,10 Mg 

Gruz, który jest dostarczany do P.S.Z.O.K. magazynowy jest na terenie oczyszczalni ścieków. 

Zgodnie z obowiązującym regulaminem w P.S.Z.O.K. przyjmowane są wyłącznie następujące 

odpady: 

1) papier; 

2) metale; 

3) tworzywa sztuczne; 

4) szkło; 

5) odpady opakowaniowe wielomateriałowe; 

6) bioodpady; 

7) odpady niebezpieczne (np. kleje, smary, detergenty, farby, tusze); 

8) przeterminowane leki i chemikalia; 

9) odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie 

domowym w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia 

monitoringu poziomu substancji we krwi w szczególności igły i strzykawki; 

10) zużyte baterie i akumulatory; 

11) zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny; 
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12) meble i inne odpady wielkogabarytowe; 

13) zużyte opony (pochodzące z pojazdów osobowych); 

14) odpady budowlane i rozbiórkowe; 

15) odpady z tekstyliów i odzieży. 

Na podstawie uchwały nr XVII/134/2020 Rady Gminy Kwilcz z dnia 27 kwietnia 2020 r. w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz określenia trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli przypadku 

niewłaściwego świadczenia tych usług, w związku art. 6r ust. 3a ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach – wprowadzono ograniczenia co do ilości przekazywanych zużytych opon  

do 4 sztuk  na nieruchomość na rok kalendarzowy oraz ograniczenie ilościowe przekazywanych 

odpadów budowlanych i rozbiórkowych do 1000 kg na nieruchomość na rok kalendarzowy. 

Transport do P.S.Z.O.K. mieszkańcy zapewniają we własnych zakresie i na własny koszt. 

Pracownik P.S.Z.O.K. może odmówić przyjęcia odpadów, jeżeli ich rodzaj i ilość wskazują na 

to, że powstały w wyniku prowadzonej działalności gospodarczej. 

Radni podjęli dyskusję dotyczącą funkcjonowania P.S.Z.O.K. wskazując, że zasadne byłoby, 

aby był otwarty jeden dzień w godzinach popołudniowych oraz w sobotę(p. P. Lehmann, p. J. 

Witan). Takie sygnały docierają od mieszkańców, wskazujących, że nie mogą dostarczyć 

odpadów na P.S.Z.O.K.. Wydłużenie funkcjonowania P.S.Z.O.K. o jeden dzień w tygodniu oraz 

sobotę usprawni i ułatwi mieszkańcom dostarczanie odpadów na P.S.Z.O.K. Zwracano także 

uwagę na odpady nietypowe jak no szkło z kabiny prysznicowej czy styropian – do jakiej frakcji 

miałby zostać przypisany. P. P. Lehmann wskazał, że sam miał problem z zawiezieniem 

odpadów do P.S.Z.O.K. ze względu na godziny funkcjonowania i w konsekwencji zawióżł 

odpady do innej gminy, na P.S.Z.O.K., gdzie adres zameldowania ma domownik. 

P. G. Korpik wskazał, że odpady budowlane powinny być składowane w odrębnym kontenerze. 

Przewodniczący Rady wskazał także, że w przypadku wątpliwości warto skontaktować się z 

pracownikiem Urzędu odpowiedzialnym za gospodarkę odpadami – jest możliwość pozyskania 

informacji. 

Prowadzący wskazał, że w projekcie obrad sesji znajdują się dwie uchwały dotyczące gospodarki 

odpadami komunalnymi -są to zmiany czyszczące i precyzujące dotychczasowe zapisy uchwał: 

• Zmiana „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kwilcz” ma na 

celu: 

− doprecyzowanie sposobu zbierania odpadów selektywnie zebranych (w 

pojemnikach Wspólnoty Mieszkaniowe oraz w workach pozostali mieszkańcy) 

ze względu na obecne możliwości firmy odbierającej odpady komunale od 

właścicieli nieruchomości; 

− wprowadzono zapis, że gdy odpady selektywnie zbierane zostaną umieszczone w 

worku o innym kolorze niż ich przeznaczenie mogą zostać nie odebrane; 
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− zmieniono zapis dotyczący częstotliwości odbierania nieczystości ciekłych z 

osadników oczyszczalni przydomowych na nie rzadziej niż raz na pół roku 

(chyba, że producent zaleca inaczej). 

• Zmiana uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia trybu 

i sposobu zgłaszania przez właścicieli przypadku niewłaściwego świadczenia tych usług 

ma celu określenie rodzaju odpadów nie przyjmowanych w P.S.Z.O.K .-u. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnych zaproponował uwzględnienie w 

zapisach Uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów… zapisów dotyczących godzin funkcjonowania P.S.Z.O.K.: „co najmniej jeden 

dzień w tygodniu do godziny 18.00 oraz co najmniej jedną sobotę w miesiącu”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wnioskiem o uzupełnienie  

projekcie uchwały (zapis dotyczący P.S.Z.O.K.: „co najmniej jeden dzień w tygodniu do godziny 

18.00 oraz co najmniej jedną sobotę w miesiącu”). Za dokonaniem uzupełnienia w projekcie 

uchwały głosowało: 13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 

radnych. 

P. G. Korpik – w związku z uwagami i niejasnościami dotyczącymi selektywnej zbiórki 

odpadów - zaproponował przygotowanie czytelnej ulotki dotyczącej poszczególnych frakcji 

odpadów i zmarszczenie jej na stronie internetowej Gminy – po wprowadzeniu zmian objętych 

projektami uchwał. Zwrócił także uwagę na funkcjonowanie B.D.O. – czas oczekiwania na wpis 

do B.D.O. oraz jakość worków do odpadów zbieranych selektywnie, którą się rozdzierają. 

Jednocześnie wskazał, że zgłaszano przypadki, że odbierano odpady w workach nie 

przekazanych do segregacji (wybiórczo).     

P. Skarbnik przedstawiła zasady funkcjonowania P.S.Z.O.K. w Sierakowie. 

Reasumując dyskusję nad dwoma projektami uchwał, p. G. Korpik wskazał, że do dyspozycji w 

razie zapytań pozostaje pracownik merytoryczny Urzędu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kwilcz”, określonego Uchwałą Nr XVII/128/2020 z dnia 27 kwietnia 2020 r. w sprawie 

przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kwilcz”. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii 

pozytywnej głosowało: 13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 

radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/134/2020 z dnia 27 kwietnia 2020 r. w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz określenia trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli przypadku 

niewłaściwego świadczenia tych usług. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały – z uwzględnieniem proponowanych zmian dotyczących godzin 

funkcjonowania P.S.Z.O.K.. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za 

wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, 

wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady wskazał, że usłyszał wywiad Wójta udzielony C.K.i E. dotyczący planów 

w zakresie dróg, gdzie Wójt wskazał, że ma przygotowany harmonogram remontów. Stąd też 

zaproponował punkt porządku obrad, który miał się odnosić do przyszłych remontów – chciałby, 

aby radni mieli wiedzę dotyczącą planów Wójta w zakresie przyszłych remontów czy budowy 

dróg, w szczególności, że wnioski składa się wcześniej.  

Wójt wskazał, ze ma priorytety jeśli chodzi o remonty dróg, zwłaszcza, że wnioski o 

dofinansowanie do tzw. Dróg dojazdowych składa się pod koniec roku. Oczywiście analizowane 

będą kryteria dofinansowania, ale jako priorytety to: droga w Chudobczycach od skrzyżowania 

do starej szkoły, w Upartowie – droga do p. Dobkiewicza, w Luboszu ul. Usługowa i Ogrodowa. 

Jednocześnie Wójt wskazał, że oczekujemy na rozpatrzenie złożonych przez Gminę wniosków 

z tzw. Funduszu popegeerowskiego – złożyliśmy wniosek om dofinansowanie ok. 4 km dróg. 

P. G. Korpik wskazał, że nie są niestety jasne i czytelne kryteria dofinansowań z R.F.I.L. – 

powinny być konkretnie ustalone zasady i na ich odstawie przyznawane punkty wg ustalonych 

kryteriów. Wszędzie, gdzie następuje uznaniowość pojawiają się uwag dotyczące przejrzystości 

czy decyzji politycznych. 

Wójt podniósł, że także przy ocenie innych wniosków pojawiały się nieokreślone do końca 

zasady, np. przy wniosku o dofinansowanie Orzeszkowa uzyskaliśmy w pierwszym naborze 14 

punktów – tyle co inne jednostki, ale dofinansowania nie otrzymaliśmy i nie było wiadomo 

dlaczego. Kolejny nabór to taki sam wniosek ale już 16 pkt w ocenie. 

P. D. Prętki wskazał, że okoliczności przyznawania dofinansowań są różne, lecz ważne jest że 

udało pozyskać się dofinansowanie. 

P. M. Halasz poinformował, że spotyka się z różnymi organizacjami, które mogłyby aplikować 

o środki zewnętrzne. Pojawiają się jednak głosy, że są dylematy czy się starać, bo ktoś 

zinterpretuje, że to po linii politycznej i powiązanie z PiS – boją się takiej oceny. Uważą jednak, 

że jeśli ktoś chce działać to nie powinno mieć znaczenia jaka partia. Sam ma świadomość, że 
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łatwo komuś „dokleić łatkę” polityczną, także sobie poprzez realizowane inicjatywy ale 

sprzeciwia się angażowaniu w takie pomówienia dzieci – byłoby to dla nich krzywdzące. 

P. P. Lehman uważa, ze dziś dyskusja w wielu aspektach wykracza dalej – kiedyś nie było 

mediów społecznościowych i pewnych rzeczy nie można było zaobserwować. 

P. D. Prętki wskazał że stara się pracować dla dobra wszystkich i nie ustawiać się w pierwszych 

szeregach. Uważa, że niepotrzebne są wzajemne złośliwości. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady wskazał, że na dzień 25 maja zwołana została sesja absolutoryjna. Częścią 

obrad są uchwały dotyczące przyjęcia raportu, udzielenia absolutorium oraz przyjęcia 

sprawozdań. W programie sesji uwzględniono także uchwały dotyczące bieżącego działania, z 

których już 2 zostały omówione w punkcie wcześniejszym.  

Prowadzący obrady wskzał, że przedmiotem obrad będzie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Międzychodzkiemu – konsekwencja zmian 

budżetowych z poprzedniej sesji (na zakup aparatu do optycznej koherentnej tomografii - OCT na 

potrzeby Poradni Okulistycznej S.P. Z.O.Z. Międzychód"). Przewodniczący Rady zapytał zebranych 

czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii 

pozytywnej głosowało: 13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 

radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 

P. D. Kozubowski poinformował, iż w projekcie porządku obrad sesji znalazł się także projekt 

uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2021 na terenie Gminy Kwilcz, który aktualnie jest 

w trakcie procedury opiniowania przez „Wody polskie”. Planowane jest utworzenie 2 gminnych 

kąpielisk (jak w latach wcześniejszych, poza 2020 rokiem) oraz kąpielisko na terenie „Olandii”. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. 7 

P. R. Mizera odniosła się do stwierdzonych aktów wandalizmu na terenie Sołectwa Lubosz. 

P. G. Korpik odnosząc się do tematu składowania odpadów w Miłostowie uważa, że odpady 

były zakopywane już od lat. 

P. M. Halasz odniósł się do punktu szczepień w Międzychodzie w związku z otrzymanym 

pismem Burmistrza Międzychodu. W odpowiedzi Wójt wskazał, że podtrzymuje swoje zdanie 

co do zakresu współpracy, które przedstawiał wcześniej na posiedzeniu Komisji. 

P. J. Kwiatkowska – Sokółka zapytała o możliwość wynajmu świetlic wiejskich. W odpowiedzi 

p. D. Kozubowski wskazał, że aktualnie informacje pochodzą tylko ze środków masowego 
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przekazu, nie ma jeszcze Rozporządzenia, ale planowane jest stopniowe luzowanie obostrzeń, w 

tym możliwość spotkań czy np. komunii i będzie to określone w Rozporządzeniu. 

P. D. Prętki odniósł się do wpisu na Facebook-u szkoły podstawowej w Luboszu: informacje, że 

nie będzie się nic działo – sprawdzianów, kartkówek czy sprawdzania postępów w nauce. 

Uważa, że nie jest to dobry kierunek w związku z faktem, iż uczniowie przez cały rok szkolny 

pracowali, byli oceniani za postępy w nauce – jest to odwrócenie tego, co dotyczyło zdalnej 

nauki: oceniania. 

P. G. Korpik w odpowiedzi wskazał, że kwestie dydaktyczne nie leżą w gestii zarówno Wójta 

jak i Rady Gminy – jest to zadanie dyrektorów. 

P. M. Halasz zwrócił uwagę na zły stan techniczny schodów przy wejściu do byłego Ośrodka 

zdrowia. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 1950 Przewodniczący Rady podziękował za udział 

i zamknął wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kwilcz.  

 

 

 

Protokolant: /-/Daniel Kozubowski 

 

Przewodniczący Rady Gminy:   /-/Grzegorz Korpik 

 


